



**Statens
Kunstfond**

15. marts 2024
Jour. nr.: 24/02965-11

**Projektstøtteudvalget for Kunsthåndværk og
Design**

Møde nr. 20

Mødedato: 15. marts 2024

Tidspunkt: kl. 9-15.30

Sted: Lokale 5

Referat

Til stede fra udvalget:

Anni N. Mørch, Anders V. Munch, Chris L. Halstrøm, Mette Mikkelsen og Nicolai Appel

Til stede fra Slots- og Kulturstyrelsen, herunder referent:

Agnes Vilén (ref.), Anne Marie Fjord Abildskov (punkt 5), Sara Thetmark (punkt 6-11), Sara Skovgaard Munk (punkt 12-15)

Godkendt af udvalget den: 1. april 2024.

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Beslutninger siden sidste møde
3. Bordet rundt i udvalget
4. Økonomi
5. Nyt fra bestyrelsen
6. Status og feedback: Nordisk initiativ
7. Status: Ph.d.-samarbejde v Sebastian Diemer Mørk
8. Drøftelse og opsamling: Ph.d.-oplæg
9. Puljeevaluering: Nordisk initiativ
10. Puljeevaluering: V&A Wedgwood Collection
11. Puljeevaluering: V&A Designer in The Shed Placement, Young V&A
12. Beslutning: KH-Pris
13. Status og beslutning: Symposium 2024
14. Status: Kommunesamarbejde i Middelfart
15. Meddelelser
16. Næste møde
17. Eventuelt
 - Infomøder i 2024
18. Mødets gang

Referat

1. Godkendelse af dagsorden

Udvalget godkendte dagsordenen og besluttede, at punkt 9 kan udgå, idet punktet blev drøftet ifm. gårsdagens dagsorden.

2. Beslutninger siden sidste møde

Intet under dette punkt.

3. Bordet rundt i udvalget

Udvalget foretog en bordet rundt, hvor der bl.a. var plads til at dele refleksioner om midtvejsevalueringen.

Udvalget drøftede fortsat ønske om overlevering til næste udvalg samt mulige formater for dette. Hertil drøftede udvalget et fortsat ønske om opsamlingsformat, der overordnet formidler, hvad udvalget står for og herudover mere sammenhængende kommunikation af udvalgets initiativer.

4. Økonomi

Sekretariatet orienterede om udvalgets budget for 2024.

Udvalget besluttede:

- at afsætte 41.594,12 kroner til Mindcraft 2025, således samarbejdet med Copenhagen Design Agency er fuldfinansieret i hele samarbejdsperioden.

5. Nyt fra bestyrelsen

Anni N. Mørch orienterede om nyt fra bestyrelsen, herunder den nye bestyrelsessammensætning i kraft af Kunstfondens nye legatudvalg. Udvalget drøftede, hvilke erfaringer og hvilken viden, der med fordel kan videreformidles til bestyrelsen.

Udvalget besluttede:

- at det, på baggrund af drøftelse i bestyrelsen vedr. puljestatistik, ønsker udvalgsspecifik puljestatistik for 2022 og 2023 forud for dets tildelingsmøde i maj.

6. Status og feedback: Nordisk initiativ

Sekretariatet orienterede om nyt for initiativet, herunder at der er engageret et kommunikationsbureau i Norge. Udvalget foreslog en række navne til personer, der kan agere sparringspartner med bureauet med henblik på at sikre dansk forankring.

Yderligere forslag til personer, der kan engageres til opgaven, sendes skriftligt til sekretariatet.

7. Status: Ph.d.-samarbejde v Sebastian Diemer Mørk

Ph.d.-fellow Sebastian Diemer Mørk orienterede om status for ph.d.-samarbejdet, herunder foreløbige resultater af delundersøgelse.

8. Drøftelse og opsamling: Ph.d.-oplæg

Udvalget drøftede ph.d.-oplægget og besluttede at afvente yderligere undersøgelser førend udvalget drøfter, hvorvidt og hvordan viden fra ph.d.-samarbejdet skal kommunikeres til omverdenen eller på anden vis anvendes.

9. Puljeevaluering: Nordisk initiativ

Punktet udgik fra dagsordenen jf. punkt 1.

10. Puljeevaluering: V&A Wedgwood Collection

Udvalget havde ikke ændringsforslag til ansøgningsvejledningen, men bemærkede at ansøgningsrunden var præget af en kort deadline for ansøgere, hvilket kom til udtryk i form af få ansøgninger og en relativt snæver målgruppe. Til en eventuel ny ansøgningsrunde ønsker udvalget, at ansøgningsvejledningen er tilgængelig i længere tid og hertil at det prioriteres at kommunikere målrettet til den fulde potentielle ansøgerkreds. Udvalget vil i den forbindelse bistå sekretariatet med kontakter til relevante netværk.

Sekretariatet orienterede desuden om en formelt justeret proces for lignende samarbejder med eksterne parter fremadrettet.

11. Puljeevaluering: V&A Designer in The Shed Placement, Young V&A

Udvalget konkluderede det samme som under punktet ovenfor. Dog var udvalget tilfreds med spredningen af fagdiscipliner blandt ansøgerne.

Hertil drøftede udvalget muligheder for et fremtidigt samarbejde med en øvrig finansiell samarbejdspartner og om ansøgerfeltet kan åbnes yderligere op for kunsthåndværk- og designfeltet i Norden. Sekretariatet undersøger begge forhold.

12. Beslutning: KH-pris

Sekretariatet orienterede om nyt for initiativet, herunder status for valg af prismodtager samt en henvendelse, som sekretariatet har modtaget vedrørende initiativet.

Udvalget besluttede:

- hvem der skal være formgiver af KH-prisen 2024
- at Chris L. Halstrøm påtager sig opgaven med at udarbejde en motivationstekst, som sendes til sekretariatet før påske
- at opjustere økonomien til initiativet med 5.000 kroner til øgede produktionsudgifter

Derudover drøftede udvalget muligheden for at komme på værkstedsbesøg hos formgiver.

13. Status og beslutning: Symposium 2024

Sekretariatet orienterede om status for initiativet, herunder nyt om lokation for Symposium.

Udvalget besluttede:

- at godkende sekretariatets oplæg til et opdateret beslutningsgrundlag
- at godkende sekretariatets oplæg til introttekst til Symposium 2024 med justeringer
- ikke at nedsætte en arbejdsgruppe ifm. Symposium 2024

- en foreløbig prioriteret liste over oplægsholdere og mulige formater
- at afholde et ekstraordinært digitalt møde den 3. april kl. 14, hvor programmet for Symposium planlægges
- at uddelegere opgaver til udvalgsmedlemmer ifm. at etablere kontakt til nogle af de institutioner, som udvalget ønsker at engagere i årets Symposium.

14. Status: Kommunesamarbejde i Middelfart

Udvalgets arbejdsgruppe, bestående af Mette Mikkelsen og Chris L. Halstrøm, orienterede om status for initiativet, herunder nyt om proces og den første del af det planlagte forløb, som involverer den del huskunstnerudvalget har finansieret.

Udvalget besluttede:

- at orientere bestyrelsesleder om initiativet. Arbejdsgruppen har i den forbindelse tilbudt sig ifm. at præsentere initiativet eller på anden vis bistå med viden.

15. Meddelelser

Udvalget efterspurgte, om der var nyt vedr. henvendelsen fra Arkitekturudvalget om samarbejdet ifm. Kulturmødet på Mors. Der afventes fortsat nyt.

16. Næste møde

Der er et ekstraordinært digitalt møde vedr. Symposium den 3. april kl. 14.

Herudover er der tildelingsmøde den 6-8. maj.

17. Eventuelt

Udvalget drøftede infomøder i 2024 og besluttede:

- at afholde et digitalt infomøde i maj 2024 omhandlende puljerne: 'Kunsthåndværk og Design sætter dagsordenen' og 'Nordisk udveksling: produktionsmiljøer, viden og kunnen'.
- at afholde fysisk infomøde i Herning i forbindelse med Symposium 2024.

18. Mødets gang

Udvalget udtrykte tilfredshed med mødets gang.